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Modernizarea Sălii Transilvania 
- un nou proiect de impact  
pentru sibieni
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Începe amenajarea unui 
spațiu multifuncțional în 
cartierul Gușterița

Primăria Sibiu va amenaja un 
teren de sport multifuncțional 
pen tru practicarea fotbalului, 
handbalului și baschetului pe o 
su prafață de 924 m. Valoarea in -
vestiției este de 1,56 milioane lei.

Anunțul a fost făcut pe pagina de 
Facebook a primarului Municipiului 
Mediaș, Gheorghe Roman.
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Proiectul variantei ocolitoare  
a municipiului Mediaș, scos  
la licitație

MEDIAȘ

Vicepremierul României, Raluca Tur-
can, a anunțat că nu a existat o altă 
variantă decât conducere militară pen-
tru Direcția de Sănătate Publică (DSP) 
Sibiu și Spitalul Clinic Județean 
(SCJU) Sibiu, iar această decizie s-a 
luat după o colaborare strânsă cu Mi -
nisterul Apărării. 
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D.S.P. și Spitalul Clinic 
Județean de Urgență Sibiu au 
conducere militară

JUDEȚ
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Mesajul autorităților sibiene de 1  
Decembrie, Ziua Națională a României

La mulţi ani, români! La mulţi ani, România! La mulţi ani, sibieni! 1 Decembrie este ziua noastră, a tuturor, oriunde ne-am afla. Este Ziua României, un moment pe care de 30 de 
ani românii îl celebrează în prima zi a lui decembrie, ziua în care românii au decis să se unească şi au format România Mare, acum 102 de ani. Alegerea zilei de 1 decembrie a făcut 
trimitere la unirea Transilvaniei, Banatului, Crișanei și Maramureșului cu România în 1918, respectiv la Proclamația de la Alba Iulia, de aceea, prima zi națională de 1 decembrie, 
în 1990, a fost celebrată de autorităţile postrevoluţionare la Alba Iulia. 

Având în vedere contextul generat de situația epidemiologică, la nivelul județului Sibiu rata de incidență fiind în continuare una ridicată, nu va fi organizată ceremonia militară 
de Ziua Națională a României. Marți, 1 decembrie, Prefectul județului Sibiu- Mircea Crețu, președintele Consiliului Județean- Daniela Cîmpean, Primarul municipiului Sibiu- Astrid 
Fodor și Comandantul Garnizoanei Sibiu- Ghiță Bârsan vor depune coroane de flori la Consiliul Dirigent și la Monumentul Ostașului din toate timpurile – în fața Cercului Militar. 

Reprezentanții autorităților din județul nostru vă transmit câteva gânduri într-o zi atât de importantă pentru poporul român.

Daniela Cîmpean - Președinta Consiliului 
Județean Sibiu 

Dragi sibieni, 
Depinde de fiecare dintre noi să facem din 1 De-

cembrie o zi specială. Anul acesta suntem nevoiți 
să sărbătorim Ziua Națională a României altfel 
decât prin parade militare și hore ale Unirii. Unii le 
vor regreta, alții vor spune că era cazul să vedem 
și ce altceva ne mai leagă.  

Anul acesta cred că ne leagă dorința de a fi 
sănătoși: ca tu să fii sănătos, e nevoie să fie 
sănătoși cei din preajma ta. Suntem legați printr-
un lanț invizibil, același prin care funcționează 
transmisia comunitară a unui virus respirator. Iar 
această legătură am văzut că nu are granițe - nici 
între localități, nici între țări. Anul acesta am văzut 
cât de legați putem fi de restul oamenilor de pe 
Glob, chiar și de aceia pe care îi credeam departe 
și foarte diferiți – alt port, altă limbă, același prob-
leme de respirație.  Majoritatea țărilor au avut de 
înfruntat situații grave, cu care nu ne-am mai în-
tâlnit cei mai mulți dintre noi. 

Deși ai crede că în fața unui inamic comun 
reacția firească e să fim mai uniți, acest virus ne-
a dezbinat foarte mult: cei care cred că totul e o 
conspirație versus cei care poartă mască, pro -
gresiști versus religioși, oameni care vor să se 
îmbogățească versus oameni care se străduiesc 
să salveze vieți, majoritari versus migranți, români 
versus romi. În umbra pandemiei, am devenit mai 
îndârjiți: tensiunile s-au adâncit acolo unde existau 
deja. 

Iată modul prin care aș vrea să sărbătorim Ziua 
Națională: găsește un om pe care l-ai criticat anul 
acesta și urează-i sănătate. Fie că e român, rom, 
sas sau ungur. Fie că e de la tine din partid sau 
nu. Fie că îți place sau nu cum gândește. Putem 
să nu fim de acord și totuși să ne dorim reciproc 
sănătate. 

La mulți ani, România! La mulți ani, români 
de pretutindeni!  

Astrid Cora Fodor  
Primarul Municipiului Sibiu 

Anul acesta a fost dificil și diferit din toate 
punctele de vedere, viața comunității noastre fiind 
serios afectată de criza generată de coronavirus. 
Și Ziua Națională a României o vom marca altfel 
anul acesta, cu mai puțin fast, dar cu la fel de mult 
sentiment de dragoste de țară, greu încercată în 
aceste momente de o pandemie care afectează 
întreaga lume.  

De data aceasta, din păcate, nu vom avea 

paradă și nici hora din simbolica Piață a Unirii. 
Anul acesta ne putem însă demonstra patriotismul 
contribuind la efortul național de stopare a 
răspândirii virusului. Prin urmare, suntem respon-
sabili, rămânem acasă, iar dacă trebuie să ieșim 
pentru nevoile de bază, purtăm mască! 
Și pentru că vom sta cu toții acasă și vom 

încerca totuși să păstrăm o parte din spiritul de 
sărbătoare al acestei zile importante pentru noi 
românii, vă invit să vizionați la televizor, pe TVR 
1, de la ora 14.30 o ediție specială a spectacolului 
extraordinar “Noi suntem români!” realizat de Junii 
Sibiului, un eveniment cofinanțat în fiecare an de 
Primăria Sibiu. Spectacolul va fi urmat de prima 
ediție a emisiunii despre ia românească “Port, val-
oare și splendoare” realizată la noi în Sibiu, 
aceasta urmând să fie difuzată tot pe TVR, în 1 
decembrie, după spectacolul Junilor, de la ora 
16.30.  
Și ca să ne aducem aminte de momente fru-

moase care ne-au găsit împreună, sărbătorind 
România, pe pagina de Facebook Primăria Mu-
nicipiului Sibiu veți găsi în 1 decembrie, de la ora 
10, un film cu evenimentul care a marcat Cente-
narului României, organizat de Primăria Sibiu în 
2018. Am adus atunci mai aproape istoria de 
acum 100 de ani, care i-a unit pe români într-o 
singură țară, confirmându-ne că, împreună, putem 
învinge orice.  

Urez tuturor sibienilor “La mulți ani!” de 
Ziua Națională, cu sănătate și convingerea că 

vom trece, uniți, peste toate.  

Mircea Crețu-Prefectul județului Sibiu 
Ziua Națională a României este o zi specială 

pentru fiecare român. Anul acesta, din cauza con-
textului epidemiologic această zi, va rămâne o zi 

de sărbătoare doar în sufletele noastre, întrucât 
nu vom avea parte de ceremonii militare ca în anii 
precedenți. Județul Sibiu este greu încercat în 
aceste momente și este de datoria noastră a tu-
turor, să fim responsabili și precauți, astfel încât 
să fim învingători în lupta cu acest virus invizibil, 
dar atât de prezent.  

Dragi sibieni, vă doresc multă sănătate și put-
ere! Nu vă pierdeți speranța, căci împreună vom 
reuși să depășim toate aceste încercări! Românii 
au arătat de-a lungul istoriei ca sunt puternici și 
curajoși! 

La mulți ani, români! La mulți ani, România! 

Mesajul șefului Inspectoratului de Poliție 
Județean Sibiu, domnul comisar șef de 
poliție Tiberiu Iulian Ivancea, adresat 
comunității sibiene, cu prilejul Zilei 

Naționale a României - 1 Decembrie 2020 
În momente foarte grele, românii s-au unit, au 

surmontat obstacolele și s-au alipit într-un singur 
neam și o singură țară. Dificultățile au cerut efor-
turi, au cerut înțelegere, cuprindere cu mintea și 
sufletul a acceptării sacrificiilor, eforturilor, 
durerilor  prin care s-a creat Unirea.   

Trăim acum cu toții din nou momente grele, 

clipe de cumpănă, care cer unitate a întregii so -
cietăți românești, sacrificii și, din nou, înțelegere  
a unor situații restrictive, acceptare a necesității 
de a dovedi coeziune și voință comună. 

La 102 ani de la Marea Unire, mesajul nostru  
către întreaga comunitate sibiană și către toți 
ceilalți români, din țară sau din întreaga lume, este 
apelul la memoria înaintașilor noștri, la cinstirea 
eroilor acestui popor, luând aminte  că orice 

înfăptuire a sa a fost strâns legată de tăria lui, de 
forța însumată a tuturor cetățenilor săi, de puterea 
colectivă a societății românești, care ar trebui să 
fie resimițite de către fiecare din noi ca fiind co-
pacul milenar cu rădăcini adânci în acest pământ 
binecuvântat,  a cărui sevă ne  fortifică pe cei de 
zi, îi va hrăni pe cei de mâine și va proteja veșnic 
această națiune, dacă  națiunea va strânge rân-
durile, unitară și unită, în timpuri bune sau mai 
puțin bune, sub umbra lui protectoare. 

La mulți ani, România! 

Lucian Trefaș- inspectorul șef al  
Inspectoratului General pentru Situații  

de Urgență Sibiu 
Ziua Națională a României reprezintă un simbol 

al împlinirii dorinței de libertate și unitate a poporu-
lui român. Prețuim cu respect glorioasele fapte de 
vitejie ale eroilor neamului, spiritul de dăruire și 
sacrificiu pentru împlinirea unui ideal viu. 

Cu toate că, întâmpinăm anul acesta Ziua Na -
țională în condiții atipice, stricte și severe impuse 
de prezența pandemiei cu noul Coronavirus, 
misiu nea noastră a pompierilor militari rămâne 
aceeași, alături și în sprijinul cetățenilor în lupta 
cu neprevăzutul situaţiilor de urgenţă. 

Cu prilejul Zilei Naționale, în calitate de re pre -
zentant al Inspectoratului pentru Situații de Ur gență 
”Cpt. Dumitru Croitoru” al județului Sibiu îmi revine 
deosebita onoare să vă transmit cele mai alese 

gânduri de sănătate și speranță că vom depăși prin 
efortul comun, toate momentele de impas provo-
cate de prezența acestui inamic invizibil. 

De asemenea, vă doresc să simţiţi în această 
zi, mai mult ca oricând,  onoarea, respectul şi 
mândria de a fi român. 

La mulți ani, România ! 
Cu deosebită considerație, Inspector șef al 

ISU Sibiu,  
Locotenent-colonel Lucian TREFAȘ. 

Ghiţă BÂRSAN 
Comandantul Garnizoanei Sibiu 

Marea Unire de la 1 Decembrie 1918 reprezintă 
momentul afirmării naţionale și de împlinire a ide-
alurilor de libertate şi unitate a tuturor celor care 
gândesc și simt românește.  

Armata română, parte inseparabilă a societății, 
indiferent de vremurile la care facem referire, a con-
tribuit semnificativ la desăvârșirea teritorială a stat-
ului român. În tot acest timp, misiunea noastră, 
aceea de a garanta independența, suveranitatea și 
integritatea teritorială a statului român și de a crea 
premisele dezvoltării continue a societății ro mâ -
nești, a rămas neschimbată.  

Trăim vremuri atipice, vremuri în care ne con -
fruntăm cu un inamic invizibil, deosebit de pericu-
los, un virus care poate să producă mult rău nouă 
și familiilor noastre. Pentru a-l putea învinge trebuie 
să ne unim eforturile și acum, mai mult ca 
niciodată, să respectăm toate măsurile impuse în 
scopul prevenirii răspândirii acestuia. Bucuria aces-
tei zile trebuie să ne-o manifestăm în mijlocul famili-
ilor noastre, în intimitatea căminelor noastre, pentru 
a rămâne sănătoși în această perioadă dificilă. 

Cu ocazia Zilei Naţionale a României, în numele 

tuturor militarilor din garnizoana Sibiu, adresez 
locuitorilor din judeţul nostru cele mai calde urări 
de sănătate, împliniri profesionale, satisfacţii per-
sonale şi bucurii alături de cei dragi! 

LA MULȚI ANI, ROMÂNIA! 
LA MULȚI ANI, ROMÂNI! 

Gl.bg. prof.univ. dr. ing. Ghiţă BÂRSAN 
COMANDANTUL GARNIZOANEI SIBIU 

Ivan Valentin Dumitru Ioan- președintele 
Filialei Județene Sibiu a Asociației  

Comunelor din România 
Ziua națională este cel mai bun moment în care 

putem vorbi despre unitatea tuturor românilor. 
Anul acesta putem vorbi doar de unitatea în sim -
țire și îmi doresc ca fiecare român, la el acasă, să 
se bucure și să sărbătorească cu mândrie această 
zi sfântă a poporului nostru. Poate mai mult ca 
niciodată acum se cuvine să fim solidari, chiar 
dacă vremurile ne obligă să fim solitari. Cu toții 
gândim și simțim românește, cu toții ne dorim un 
viitor mai bun pentru copiii și nepoții noștri, cu toții 
trebuie să contribuim la viitorul nostru al tuturor!  

La mulți ani români oriunde vă aflați! La 
mulți ani România! 

Ivan Valentin – Dumitru – Ioan 
Primarul comunei Sadu – SIBIU 

Președintele Filialei Județene Sibiu a 
Asociației Comunelor din România
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Palatul Copiilor Sibiu, dotat de Primăria 
Sibiu cu echipamentele necesare

Primăria Sibiu a realizat achizițiile și pentru ultimele 
dotări necesare Palatului Copiilor. Acestea urmează să 
fie livrate în următoarea perioadă, fiind vorba despre sof-
turi educaționale, un pachet cu 68 de DVD-uri docu-
mentare Discovery și Animal Planet, un sistem de 
pardoseală pentru sala de dans, scule și unelte pentru 
modelism, materiale didactice pentru geografie și 
echipamente outdoor pentru ecoturism.

„Ne apropiem de finalizarea unui alt proiect 
din programul de bugetare participativă, și 
anume dotarea Palatului Copiilor cu echipa-
mentele necesare pentru activitățile extra -
școlare ale elevilor, o investiție de la bugetul 
local de aproximativ 300 de mii de lei. Îmi 
doresc ca în momentul în care vor reveni în 
acest loc, copiii să se bucure de toate aceste 
materiale și le fie de folos în proiectele pe 
care le vor realiza.” a declarat Astrid Fodor, 
primarul municipiului Sibiu) 

În cadrul acestui proiect s-au predat până 
acum, în mai multe tranșe, următoarele: 10 
im primante multifuncționale color (impri man -
tă, copiator, scanner) și o imprimantă de 
mare capacitate, pentru tipărituri în format 
A3; corpuri de mobilier: 32 de biblioteci, 19 
dulapuri, 230 de scaune, 23 de panouri de 
plută și 12 table magnetice; mai multe instru-
mente muzicale, accesorii și tehnică în do -
meniu: opt chitare și stative, două piane, un 
clarinet, un saxofon, scaune pentru pian, 

boxe, microfoane și stative, un suport pentru 
orgă, un mixer pentru lumini și sunet, un sin-
tetizator; 24 de costume populare complete 
pentru fete și băieți din zona Hârtibaci, 12 se-
turi pentru fete compuse din ie și poală 
brodată, 12 seturi pentru băieți alcătuite din 
cămașă și fustă, 12 seturi pentru fete cu 
pieptar și catrințe din zona Maramureș și 12 
pieptare pentru băieți din aceeași zonă; un 
cuptor și o roată a olarului electrică pentru 
atelierul de ceramic; scule și unelte pentru 
modelism: două fierăstraie electrice/traforaje 
electrice, un disc de tăiere cu inserții, patru 
pânze de bandă pentru fierăstrău, o mașină 
de frezat și un fierăstrău vertical; două mese 
de tenis și accesoriile necesare, un robot 
pentru mingi și două separatoare de teren, 
palete și fileuri; jocuri didactice – Magplayer 
magnetic; un automodel electric și kit de 
competitive; mai mulți acumulatori electrici, 
regulatoare și radiocomandă.
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Serviciul Public Comunitar Local de Evidența  
Persoanei Mediaș va avea program special în ziua 
alegerilor parlamentare

Medieșenii care au actele de identitate ex-
pirate, le vor putea preschimba atât sâmbătă 
(5 decmebrie), cât și duminică (6 decembrie, 
în ziua desfăşurării alegerilor parlamentare) 
Măsura prelungirii programului la evidența 
populației a fost luată în scopul asigurării 
cadrului necesar derulării în condiţii optime a 
alegerilor parlamentare. 

Sâmbătă, 5 decembrie 2020, între orele 
08:00 – 16:00, cele 19 servicii locale vor 
primi și soluționa cereri pentru eliberarea 
documentelor de identitate, cu prepon de ren -
ță, cele ale cetățenilor cu drept de vot care 
nu mai dețin un act de identitate ori cele ca 
urmare a expirării actului de identitate de -
ținut, concomitent cu înmânarea actelor de 
identitate produse în perioada anterioară; 

Duminică, 6 decembrie 2020, între orele 
07:00 – 21:00, cele 19 servicii locale vor 
primi și soluționa cereri pentru eliberarea ac-
tului de identitate, cu preponderență, cele ale 
cetățenilor cu drept de vot care nu mai dețin 
un act de identitate ori cele ca urmare a 

expirării actului de identitate deținut, con-
comitent cu înmânarea actelor de identitate 
produse în perioada anterioară, urmând ca 
la nivelul fiecărui serviciu de profil local să se 
stabilească ora până la care pot fi depuse 
cereri pentru eliberarea documentelor de 
identitate funcție de distanța față de municip-
iul reședință de județ unde acestea se pro-
duc, informații care vor fi făcute public la 
sediile acestora; 

Precizăm că valabilitatea documentelor 
eliberate de instituţiile şi autorităţile publice, 
precum şi de entităţile private autorizate con-
form legii se menţine pe toată perioada stării 
de alertă, precum şi 90 de zile de la înceta -
rea acestei stări”, documentele de identitate 
(cărți de identitate și cărți de identitate provi-
zorii) al căror termen de valabilitate a expirat 
începând cu data de 01.03.2020, îşi păs -
trează valabilitatea pe toată perioada stării 
de alertă, precum şi 90 de zile de la înce -
tarea acestei stări.  

Foto: novatv.ro

Încasările din biletele virtuale 
vândute pentru partida dintre 
Gaz Metan Mediaș și FCSB,  
donate unei familii nevoiașe

Clubul Gaz Metan Mediaș a pus în vânzare 
înaintea partidei cu FCBS, prin intermediul 
bilete.ro, bilete virtuale în valoare de 10 lei. 
Suma de 1.000 lei, obținută din vânzarea 
biletelor virtuale, a fost donată de către 
Clubul Gaz Metan și le va fi de ajutor celor 
cinci membri ai familiei Ardelean.  

Doi dintre ei, Ciprian și Adrian, sunt mari 
pasionați de fotbal și visează ca într-o zi să 
joace la echipa mare a Gazului și să repre -
zinte România. De altfel, ei sunt deja compo -

nenți ai grupelor de copii și juniori ale clu -
bului, la U13, respectiv U9. Fratele lor mai 
mic de-abia așteaptă să le calce pe urme, 
asta deși mai are puțin de așteptat. 

„Donația nu ar fi fost posibilă fără voi, toți 
cei care ați contribuit prin achiziția unuia sau 
a mai multor bilete virtuale. Pentru asta vrem 
să vă mulțumim atât în numele clubului cât și 
a beneficiarilor donației.”, transmit repre -
zentanții Clubului Gaz Metan Mediaș.

Proiectul variantei ocolitoare  
a municipiului Mediaș, scos  
la licitație

Anunțul a fost făcut pe pagina de Face-
book a primarului Municipiului Mediaș, Ghe-
orghe Roman. La finele lunii septembrie a 
fost semnat un protocol de implementare al 
unui parteneriat între municipiul de pe Târ-
nava Mare și Compania  Națională de Ad-
ministrare a Infrastructurii Rutiere, Agenția 
Națională pentru Achiziții Publice, iar zilele 
trecute a fost aceptat caietul de sarcini pentru 
actualizarea studiului de fezabilitate. 

„Dragi medieșeni, în luna septembrie a 
acestui an am semnat un protocol cu CNAIR 

și Ministerul Transporturilor prin care Ad -
ministrația Locală își asuma promovarea și 
realizarea Variantei Ocolitoare a municipiul 
Mediaș prin fonduri europene nerambur -
sabile. Astăzi, când ANAP (Agenția Națională 
pentru Achiziții Publice ) a acceptat caietul de 
sarcini, pentru actualizarea studiului de fe -
zabilitate al acestui extrem de important pro -
iect al orașului, pot să spun că demersurile 
noastre merg într-o direcție bună” a scris 
Gheorghe Roman.”, a scris recent Gheorghe 
Roman pe pagina sa de Facebook.

Fii și tu un spiriduș al campaniei 
„Împreună cu Moș Crăciun”

Beneficiarii campaniei „Împreună cu Moș 
Crăciun” sunt cei 42 de copii ai Centrului 
Pruncul Isus Mediaș. Până miercuri, 18 no -
iembrie, puteți dona minim 25 lei, banii ce 
urmează să fie investiți în ședințe de recu-
perare și jucării pentru micuții care bene -
ficiază de serviciile acestui centru. 

Donațiile pot fi făcute în conturile Asociației 
Caritas Mitropolitan Greco – Catolic Blaj, de-

schise la BCR. Acestea sunt RO74RNCB 
0007 0016 9546 0001 cont în RON și 
RO47RNCB 0007 0016 9546 0002 cont în 
EURO. „Împreună putem să fim oricare din-
tre noi spiridușii lui Moș Crăciun, pentru copiii 
din cadrul Centrului de Recuperare Neuro-
motorie "Pruncul Isus"Mediaș. Vă așteptăm 
alături de noi.”, transmit reprezentanții Cen-
trului Pruncul Isus Mediaș.

Serviciul Public Comunitar Local de Evidența Persoanei 
Mediaș va avea un program special de lucru cu publicul 
cu ocazia alegerilor pentru Senat și Camera Deputaților 
organizate în data de 6 decembrie 2020.
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Vicepremierul României, 
Raluca Turcan, a anunțat 
că nu a existat o altă 
variantă decât conducere 
militară pentru Direcția de 
Sănătate Publică (DSP) 
Sibiu și Spitalul Clinic 
Județean (SCJU) Sibiu, iar 
această decizie s-a luat 
după o colaborare strânsă 
cu Ministerul Apărării. 

„Pentru rezolvarea crizei era nevoie de 
eficiență și apoi de rezultate imediate. Nu se 
putea ajunge aici, decât acționând și asta am 
făcut. Din păcate, am putut asista în această 
perioadă la un adevărat show politic, cu nu -
meroși politicieni care s-au folosit de a ceastă 
situație sanitară pentru a suplini criza pentru 
voturi. Asta, nu a făcut decât să arate dis -
ponibilitate lor de a amaneta interesul public 
pentru o mâna de voturi. Medicii propuși au 
experiență profesională, ma na gerială, au de-
prinderea coordonării și procedurilor. „Dis -
ponibilitatea ministrului Apărării, Generalul 
Nicolae Ciucă, a fost promptă în a sprijini 
Sibiul, iar pentru asta trebuie să-i mulțumesc” 
a declarat vicepremierul Raluca Turcan. 

La Direcția de Sănătate Publică a fost 
numit colonelul dr. Daniel Chelcea, directorul 
medical al Spitalului Miliar Sibiu. Acesta a 
ocupat funcția de medic ORL și de director 
medical la Spitalul Militar de Urgență Sibiu. 
„În primul rând o să fie o perioadă în care o 
să analizez resursele şi problemele şi gre -
utăţile de acolo. Sper ca perioada asta să fie 
extrem de scurtă, cât de scurtă, în funcţie de 
ce găsesc. O să merg pe teren, o să văd spi-
talele, o să văd pe cine ne putem baza, ce 
putem să facem acolo. Ca şi măsuri, când o 
să am o imagine clară, atunci o să discutăm 
despre ea”, a spus colonelul Cosmin Chel-
cea. Acesta a preluat conducerea DSP Sibiu 
după ce fostul director Gabriel Budescu şi-a 
dat demisia pe fondul creşterii alarmante a 
numărului de cazuri de COVID-19 în judeţ, 
iar motivul invocat fiind starea de sănătate 
care nu îi permitea să își mai poată des -
fășura activitatea. 

„Este în mod evident o situaţie dificilă. 
Sănătatea oamenilor. Vă asigur că personal 
voi depune toate eforturile necesare pentru 
a gestiona cât mai bine activitatea la Direcţia 
de Sănătate Publică Sibiu. Am avut parte de 
discuţii cu mare parte a angajaţilor, urmând 
ca în continuarea zilei să vedem exact unde 
sunt situaţiile de urgenţă şi găsirea de soluţii 
pentru aceste situaţii. Am încredere că îm -
preună vom depăşi cu bine această situaţie. 
Sănătatea oamenilor este principalul scop 
asupra căruia vom lucra neîncetat. Vă do -
resc multă sănătate”, a spus directorul militar 
al DSP Sibiu, medicul Daniel Chelcea, într-o 
conferinţă de presă. 

Prezent la conferinţă, prefectul Mircea 
Creţu i-a mulţumit pentru sprijin vicepre -
mierului Raluca Turcan. „Am toată încrede -
rea că toată activitatea DSP va fi coordonată 
cu succes şi astfel vom reuşi împreună să 
depăşim aceste zile critice din punct de 
vedere epidemiologic. Îi urez domnului co -
lonel doctor Chelcea multă putere de muncă 
și multă sănătate. Pe această cale, aduc 
mul țumiri doamnei Vicepremier Raluca Tur-
can pentru implicare și pentru sprijinul acor-
dat în rezolvarea rapidă a acestei situații, 
astfel încât colaborarea între instituții să fie 
una cât mai bună. În acest moment cu toții 
ne concentrăm pe rezolvarea urgentă și cât 
mai eficientă a tuturor dificultăților generate 
de evoluția situației epidemiologice. Vă mul -
țumim pentru sprijinul acordat și vă asigur că 
vă ținem la curent cu tot ce vom face. Vrem, 
mai mult ca oricând să venim în fața ce tă -

Direcția de Sănătate Publică și Spitalul Clinic 
Județean de Urgență Sibiu au conducere militară

tuația din punct de vedere sanitar este mult 
mai bună. S-a rezolvat problema lipsei de ox-
igen pentru paturile ATI de la Spitalul Clinic 
Județean și s-a mărit capacitatea pentru 
pacienții COVID la nivel de județ. SCJU Sibiu 
este principalul spital public care tratează si-
bienii adulţi cu COVID-19. 

Președintele Klaus Iohannis a criticat si -
tuația de la Sibiu, unde „lucrurile s-au mișcat 
prea încet”. “Cred că acolo lucrurile s-au 
mișcat prea încet. Din păcate, a fost nevoie 
de un impuls venit de la centru pentru a ac-
celera un pic decizia de carantinare, situație 
care este extrem de neplăcută pentru orice 
sibian și eu sper și cum îi cunosc pe sibieni 
cred că vor respecta aceste norme în așa fel 
încât Sibiul să nu mai fie în topul infectărilor 
din România, ci după perioada de carantină 
să revină într-o situație, într-un oraș dintr-o 
țară în pandemie, dar fără a performa cu 
recorduri negative. Din câte am putut să 
vedem și în media, persoane cu putere de 
decizie au fost fie eliberate din funcție, fie au 
renunțat la funcție și cu siguranță se vor găsi 
alții care lucrează mai concret, mai aplicat și 
mai eficient”, a afirmat Klaus Iohannis. 

Fostul managerul Spitalului Clinic Jude -
țean, Liliana Coldea, a transmis un mesaj la 
final de mandat prin care vorbește despre 
presiunile care s-au făcut asupra ei în ultima 
perioadă pentru a-și da demisia, dar și de-
spre îmbunătățirile pe care le-a realizat la 
SCJU Sibiu. 

„Sunt un om responsabil și un profesionist 
care a făcut tot ce a fost posibil astfel încât 
lucrurile în spital să se desfășoare în interesul 
pacienților și cu protejarea cadrelor me dicale. 
Nu m-am lăsat influențată de cons trângerile 
venite pe mai multe canale și nici nu am intrat 
în jocurile politice, pentru că mai presus de 
toate este sănătatea oamenilor. Sistemul 

sanitar din Sibiu nu a avut de suferit din ca -
uza procesului de management pe care I-
am desfășurat, am respectat toate proce-
durile și legislația în vigoare. În niciun caz 
munca medicilor nu a fost compromisă — 
fiecare dintre noi am depus un jurământ și 
suntem în permanență în serviciul oamenilor. 
Sunt sigura că încrederea în spital nu a fost 
zdruncinată acum și în niciun caz sănătatea 
și viața pacienților nu au fost puse in pericol. 
Interesul pacienților este mai presus de orice. 
Am preluat funcția de manager al spitalului 
într-o perioadă greu încercată pentru toți, 
când nimeni nu și-a dorit această funcție, 
fiind singurul candidat la concursul de ocu-
pare a funcției de manager. Chiar dacă man-
datul meu a fost unul scurt, am reușit să aduc 
mai multe îmbunătățiri în interesul pacienților: 
Redeschiderea activității medicale pentru 
Clinicile Medicală, Diabet, Endocrinologie, 
Gastroenterologie, ORL, Dermatologie, Chi -
rurgie Generală, Ortopedie, Urologie, Bloc 
operator, Recuperare, Medicină fizică și Re-
abilitare (care nu au funcționat pe perioada 
stării de urgență); dotarea materială a unor 
secții sau compartimente; îmbunătățirea 
condițiilor de cazare ale pacienților spitalului 
prin achiziție de paturi noi; deschiderea struc-
turilor modulare; avizarea Secției ATI pentru 
includerea în programul de tratament moni-
torizat al pacienților critici cu Covid-19. În lu-
area deciziilor am avut consultări cu cadrele 
medicale, unii dintre aceștia m-au sprijinit, 
alții mai puțin sau deloc. Mulțumesc cadrelor 
medicale din spital care și-au dat concursul 
și au fost alături de mine și au contribuit pro -
activ la demersurile de schimbare în bine a 
sistemului medical. În continuare mă voi ded-
ica activității medicale și universitare și voi fi 
in permanență în serviciul pacienților.”, a fost 
mesajul Lilianei Coldea.

țenilor cu fapte, cu soluții implementate, nu 
cu vorbe! Vă doresc multă sănătate”, a trans-
mis prefectul județului Sibiu, Mircea Crețu. 

De asemenea, Spitalul Clinic Judeţean de 
Urgenţă din Sibiu este condus de locotenen-
tul colonel Constantin Vlase, medic infec ţio -
nist, cel care a fost director medical al Spi -
talului Militar de Urgenţă ,,Dr. Aristide Serfioti” 
din Galaţi. Cei de la Direcția Medicală a Min-
isterului Apărării Naționale ne informează că 
noul manager miliar al SCJU Sibiu are la 
activ două misiuni în teatrele de operații, în 
Afganistan. Constantin Vlase a fost numit di-
rector general al spitalului sibian, după ce 
medicul Liliana Coldea a demisionat. Acesta 
are alături o echipă de conducere, care a 
avut rezultate foarte bune în unitățile sanitare 
unde a mai fost detașată pentru gestionarea 
crizei sanitare. Din echipa sa mai fac parte 
dr. ANDONI BIANCA RAMONA, specialist 
epidemiolog și lt.col. CIOPEI IOAN-CĂTĂLIN, 
șeful biroului de planificare logistică al Spi-
talului Militar din Sibiu, specialist in achiziții. 

„Prin Dispoziția Președintelui Consiliului 
Județean Sibiu, începând de astăzi, 
20.11.2020, domnul lt.col. Vlase Constantin 
Marinel, șef Ambulatoriu la Spitalul Militar de 
Urgență Aristide Serfioti Galați se numește 
în funcția de manager interimar al Spitalului 
Clinic Județean de Urgență Sibiu. pe o pe -
rioadă de cel mult 30 de zile”, transmit re -
prezentanții Consiliului Județean Sibiu. Lo -
cotenentul colonel Vlase Constantin Marinel 
a fost numit manager interimar și la condu -
cerea Spitalului Județean de Urgență Deva 
în luna aprilie a acestui an. 

Vicepremierul a explicat faptul că instituțiile 
din județ vor munci non-stop pentru a se re-
duce rata de incidență la nivelul Sibiului. „Si-
bienii trebuie să știe că la Spitalul Județean 
pacienții sunt singura prioritate. Nu șefiile 
mărunte și orgoliile. Că la DSP se găsesc 
soluții, nu scuze. Că Poliția, Jandarmeria, 
Poliția Locală sunt în stradă pentru oameni, 
nu împotriva lor! Că în instituțiile statului se 
lucrează NON STOP, că virusul nu infec tea -
ză între 8 și 16. Înregistrăm deja o scădere 
minimă a ratei de incidență pe județ, dar este 
prea devreme să fie reflectate în cifre efec -
tele măsurilor dispuse. Ieri, rata de incidență 
cumulată la nivelul județului Sibiu a fost de 
9,06, astăzi este 8,90 la mia de locuitori. Ne 
așteptăm ca indicele să scadă în continuare 
pentru a nu fi nevoiți să prelungim sau să ex-
tindem măsurile”, a mai spus vicepremierul 
Raluca Turcan. 

Conform datelor înregistrate în ultimele 
zile, la nivelul județului Sibiu, dar și în Mu-
nicipiul Sibiu, situația este mult ameliorată. 
Media numărului de cazuri noi în ultimele 
șapte zile este în continuă scădere, iar si -
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La naştere nou-născutul prezintă la nivelul 
capului 4 fontanele (uneori chiar 6), însa cel 
mai adesea se face referire doar la două dintre 
acestea: cea anterioară – denumită în limbaj 
popular „moalele capului” și cea posterioară, de 
dimensiuni mult mai mici. 

Fontanelele reprezintă zone neosificate (o 
membrană dură) situate între oasele craniene 
(incomplet osificate) care, pe măsură ce nou-
născutul şi sugarul cresc vor scădea în dimen-
siuni pentru a se închide definitiv, într-un in ter -
val de timp foarte variabil cuprins în general 
între 3 luni şi 24 de luni. Aceste porțiuni „moi“ 
ajută la trecerea nou-născutului prin canalul 
pelvi-genital în timpul naşterii pe cale vaginala 
şi protejează creierul de traumatisme, lăsând 
zonelor osoase ale cutiei craniene posibilitatea 
să fie flexibile şi nu necesită îngrijire specială. 

Ecografia transfontanelară 
Ecografia transfontanelară este una dintre 

examinările imagistice utilizate în diagnosti-
carea diferitelor afecțiuni intracraniene ale nou-
născuților și sugarilor. Prin intermediul acesteia 
se evaluează aspectul creierului şi circulaţia 
cerebrală. Deoarece ultrasunetele nu trec cu 
uşurinţă prin craniu, această investigaţie ima -
gis tică este efectuată în special la nou-născuţii 
şi sugarii la care fontanela încă nu s-a închis, 
ceea ce permite o „fereastră ecografică“ pentru 
vizualizarea creierului. 

Este indicată în situații care includ: prematu-

ritatea, hemoragia intracraniană, hidrocefalia, 
injuriile hipoxice și traumatismele la naștere, 
malformații de sistem nervos central, infecții 
congenitale, mame cu tratament cu anticoagu-
lante/trombofilii/diabet zaharat. Tehnica utili -
zează drept fereastră ecografică fontanela 
anterioară și în unele situații fontanela poste -
rioară; nu necesită pregătire prealabilă și se -
dare, motive pentru care este ușor de acceptat 
de părinți și copii. 

În prima parte a procedurii, medicul va aplica 
la nivelul fontanelei anterioare gelul care va avea 
pe cat posibil temperatura corpului și care este 
menit să faciliteze transmiterea undelor sonore 
la ecograf; În timpul examinării parinţii se pot 
ocupa de nou-născut sau sugar, oferin du-i 
suzeta şi acordându-i atenția de care are nevoie. 

Ecografia transfontanelară la fel ca ecografia 
de sold, este o investigaţie lipsita de riscuri,  
nedureroasă, neiradiantă şi neinvazivă. Toate 
aceste tipuri de ecografie, împreuna cu consul-
tatiile de specialitate se desfășoară în noul 
sediu al Clinicii Proctoven. 

Dr. Raluca Iosifescu 
Medic specialist pediatrie  

și neonatologie 
CENTRUL MEDICAL PROCTOVEN 

Tel. Programări 0369/410858  
sau 0735/545530

Ecografia la nou-născuți

Sărbătorim Ziua Națională în acest an într-o 
atmosferă deloc prietenoasă. Criza sanitară pe 
care o traversăm acum ne obligă să renunțăm 
la festivitățile publice care marchează această 
zi istorică, dar și la întâlnirile cu prietenii sau 
rudele.  

Trăim vremuri tulburi și complicate, așa cum 
au fost și vremurile din anul 1918, când și 
românii, alături de întrega lume, înfruntau gripa 
spaniolă, o boală cumplită, care a ucis milioane 
de oameni la finalul primului război mondial. Aș 
aminti doi dintre eroii Marii Uniri, pentru care 
idealul de unitate a fost mai presus de orice 

suferință. Istoricul Tudor Roșu scrie în lucrarea 
sa, ”Inamicul spaniol al Unirii”, despre Gheo-
rghe Pop de Băsești, care avea 83 de ani și, 
deși era țintuit la pat de febră, a mers la Alba 
Iulia și a prezidat Marea Adunare Națională. 
Nici pe Ștefan Cicio-Pop, președintele Consili-
ului Național Român, boala nu l-a putut opri să 
participe la adunarea de la Alba Iulia. „Desigur, 
în prezent astfel de exemple ar fi total negative, 
facilitând răspândirea gripei, dar la 1918 para-
digma era cu totul alta. Vocea Albei Iulia era 
mai puternică“ – scrie istoricul Tudor Roșu. 

La 102 ani de la Marea Unire, provocările cu 

care se confruntă românii sunt altele: să nă -
tatea, educația, economia. Dar, așa cum ro -
mânii au câștigat în 1918 prin unitate, tot 
împreună vom putea să trecem peste această 
criză sanitară, vom putea reforma educația sau 
vom putea construi autostrăzi care să lege pen-
tru totdeauna Ardealul de Moldova și de Țara 
Românească. 

 
La mulți ani, români, la mulți ani, România! 

Ion Ariton, 
Candidat PMP pentru Senatul României, 

Președinte PMP Sibiu
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Monica Munteanu, inspector școlar general:  
Dacă nu sunt aproape de elevii mei nu pot lucra

Profesional, Monica- Adriana Munteanu, a 
urcat treptele carierei didactice începând cu 
anul 1980, ocupând funcțiile de învățător, in-
stitutor metodist la Colegiul Național Peda-
gogic ”Andrei Șaguna” Sibiu, mentor de 
dezvoltare profesională (în cadrul Proiectului 
pentru Învățământul Rural – P.I.R.), profesor 
consilier școlar (în cadrul C.J.R.A.E. Sibiu) și 
inspector școlar. Este membru în cadrul Cor-
pului Național de Experți în Management 
Educațional (din anul 2012), formator, mentor 
și evaluator resurse umane, formator con-
silier și expert evaluator al A.R.A.C.I.P., eval-
uator de manuale pentru învățământul primar 
și formator al C.C.D. Sibiu. De-a lungul cari-
erei a publicat peste 30 de articole de spe-
cialitate în diverse reviste și publicații și a 
participat la numeroase simpozioane națio -
na le și internaționale. Dincolo de toate func -
țiile pe care le-a avut profesorul Monica 
Mun teanu, jurnaliștii noștri au fost curioși să 
afle cine este omul din „spatele” acestora. De 
asemenea, au vrut să descopere ce planuri 
are pentru elevii care în aceste zile „merg” la 
școală din dormitor prin intermediul unei 
aplicații și cum se descurcă elevii din clasa I 
să facă ore online.  

„ Am fost, Sunt și Voi rămâne  
o dăscăliță” 

Monica Munteanu: Sunt un cadru didactic 
cu o experiență profesională de aproximativ 
40 de ani în învățământul sibian, cu care mă 
mândresc. Am început în anul 1980 ca și 
învățătoare, iar eu îmi spun de fiecare dată 
că Am fost, Sunt și  Voi rămâne o dăscăliță.  
N-am rămas la stadiu respectiv, până în anul 
1989 am reușit să îmi dau toate gradele și 
să le iau cu nota 10. După ’90 am devenit 
învă țător metodist titular în Colegiul Național 
Pedagogic „Andrei Șaguna“ Sibiu, unde am 
coor donat activitatea la sute de învățători. În 
2004 am aflat despre un învățământ care 
viza mediul rural, unde după ce am aplicat și 
am dat toate examenele am fost selectată 
pentru a deveni mentor de dezvoltare pro -
fesională. Astfel, am putut lucra aproximativ 
5 ani de zile cu toate cadrele didactice din 
mediul rural (învățători și profesori, în mod 
special) Nu mi-a plăcut să stau locului (ne-a 
spus, vizibil emoționată doamna inspector) 
și am făcut numeroase cursuri de formare, 
am fost și evaluator de manuale. În paralel, 

mi-am terminat studiile de psihologie (2007), 
deoarece în 1979 s-a desființat psihologia ca 
și formă de calificare și am suferit din această 
cauză. M-am căsătorit, au urmat copiii și am 
uitat de această dorință, iar în momentul în 
care am prins curaj am decis să mă înscriu 
la facultatea de psihologie. De asemenea, 
am făcut patru ani de psihodramă  clasică 
moreniană, care se afla sub directa îndruma -
re a școlii de psihodramă din Milano. Am avut 
marea bucurie să dau licența cu Gianni Boria, 
discipolul lui J.L.Moreno, cel care a pus 
bazele terapiei de grup psihodramă clasică.  

Formările acestea m-au sprijinit foarte mult 
în munca cu cadrele didactice, dar și cu 
copiii. Fac ce fac și revin în Colegiul Național 
Pedagogic ”Andrei Șaguna”pentru a le preda 
elevilor, iar astăzi (după interviu) voi avea 
două ore online cu copiii acestui liceu, ins -
tituția dragă mie, unde m-am format la rândul 
meu ca dascăl (emoția dascălului Monica 
Muntean ne-a fost transmisă și nouă)   

Reporter: Elevii din clasa I învață să 
facă bastonașe prin intermediul unei 
aplicații, cum vedeți dumneavoastră 
acest tip de educație? 

„Nu îi ușor pentru un părinte să fie dascăl” 
M.M: Vreau să răspund la această între-

bare din rolul de bunică, deoarece am o 
nepoțică în clasa I. În momentul în care a 
simțit greutatea că trebuie singură să 
formeze, în baza la ce i s-a arătat și explicat 
din spatele unui ecran (cu toate că ea știa să 
citească singură de la vârsta de cinci ani), 
deoarece motricitatea mâinii nu era formată, 
nepoțica mea mi-a spus că Ceea ce are de 
făcut este potrivit pentru elevii din clasa a IX-
a. I-am explicat cu tact și cu răbdare că la 
clasa a IX-a se cer mult mai multe lucruri, că 
este normal să greșim, dar prin repetare va 
reuși. Este adevărat că trebuie să îi înțele -
gem și pe părinți și pe bunici care stau acasă 
cu cei mici, deoarece au alte roluri și nu se 
descurcă să îi ajute pe elevi. Nora mea mi-a 
și spus Eu acasă sunt părinte, eu am alte 
atribuții. Noi acasă avem trei copii, două 
gemene care sunt la grădiniță și nepoțica cea 
mare care se află în clasa I. Nu îi ușor pentru 
un părinte să fie dascăl acasă la trei copii. 

„Adevărata școală nu se face lucrând 
doar din spatele unui ecran” 

Rep.: Cum sunteți dumneavoastră în 
calitate de profesor? 

M.M.: Cel mai bun răspuns la această în-
trebare l-ar putea da elevii mei. Cum mă văd 
eu? Sunt un profesor metodic, organizat, re-
sponsabil, exigent, dar cu mare deschidere 
pentru ce înseamnă o minune de copil. Eu 
dacă nu sunt aproape de ei nu pot lucra, tre-

buie să simt că lui îi place să lucreze cu mine 
și consider că aceasta este cheia succesului.  

Rep.: Spuneați că vă place să fiți 
aproape de elevii dumneavoastră, motiv 
pentru care aș vrea să aflăm dacă 
considerați că ar trebui să se redeschidă 
școlile? 

M.M.: Categoric, DA! Adevărata școală nu 
se face lucrând doar din spatele unui ecran. 
Dacă înainte de pandemie vorbeam despre 
îmbinarea armonioasă a tehnicilor de lucru 
clasice cu cele moderne, acum am venit în 
zona tehnologie, ceea ce nu este convenabil 
nici pentru elevi și nici pentru dascăli.  

Rep.: Peste 5700 de tablete au ajuns la 
începutul lunii trecute în județul Sibiu, 
spuneți-ne vă rog, dacă mai sunt elevi 
care nu pot participa la lecțiile online 
pentru că nu au dispozitive de conectare 
sau internet. 

M.M.: Aproape toate aceste tablete s-au 
distribuit, au mai rămas doar 592 de bucăți 
(care vor fi redistribuite), toate fiind verificate 
de colegii noștri informaticieni pentru a vedea 
dacă funcționează. Și, din păcate, am găsit 
14 tablete defecte și alte 9 fără semnal Or-
ange. Avem o problemă în teritoriu privind 
această rețea de telefonie care nu are sem-
nal în toate localitățile, motiv pentru care i-
am contactat și trebuie să găsim soluții 
convenabile pentru copii. I-am sfătuit pe di-
rectorii de școli să aplice la programe prin in-
termediul primăriilor pentru a suplimenta 
numărul acestora.  

Sunt și foarte multe cadre didactice care 
solicită să primească tablete, deoarece fie 
nu au aceste dispozitive, fie trebuie să le 
cedeze propriiilor copii pentru a putea avea 
acces la prezența la cursurile online. Mi se 
pare normal ca și profesorii să fie beneficiari, 
deoa rece au materiale de pregătit. La nivelul 
Mu ni cipiului Sibiu, administrația locală a apro-
bat un astfel de proiect care are în vizor acor-
darea acestor de dispozitive și cadrelor di-
dactice. 

Rep.: Spre finalul interviului, vă rugăm 
să le adresați un mesaj cititorilor ziarului 
Star Sibian. 

M.M.: Vă rog să investiți încrederea dum -
neavoastră în școală (așa cum ați făcut-o de 
fiecare dată) și să acceptați că această pe -
rioadă este doar o etapă din viața noastră 
care va trece. Avem toate resursele necesare 
să trecem peste și ar trebui să ne unim toate 
forțele pentru a găsi soluțiile cele mai bune 
încât copilul atunci când merge la școală să 
fie în zona lui de confort, așa cum spun eu 
de fiecare dată, școala ar trebui să fie locul 
unde copilul se simte bine. Dacă elevul se 
simte bine, implicit la fel se va simți și profe-
sorul.

După o carieră de aproximativ 4 decenii în care a fost 
înconjurată de sute de elevi (astăzi mulți dintre ei fiind 
profesori) Monica- Adriana Munteanu a preluat șefia In-
spectoratului Școlar Județean Sibiu. A fost numită prin 
detașare, de Ministrul Educației, Monica Anisie ca ur-
mare a numirii lui Alexandru Dumbravă ca viceprimar al 
Municipiului Sibiu (Alexandru Dumbravă a deținut 
funcția de inspector școlar general I.S.J. din 14 noiem-
brie 2019 până în 16 noiembrie 2020) 
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DNA a demarat anchete ce vizează condu -
cerea spitalului județean și pe unul dintre  
viceprimarii sibiului

Bogdan Trif: vinovații pentru situația 
sanitară gravă din Sibiu, ies la suprafață

În timp ce oamenii mor cu zile în spitalele 
din Sibiu, din cauza lipsei de oxigen, Raluca 
Turcan și PNL pun în funcții publice oameni 
cercetați penal pentru fapte de corupție. 
Primăria Municipiului Sibiu – mânjită de PNL. 

Viceprimarul Sibiului Alexandru Dumbravă 
a fost anchetat de Departamentul pentru 
Lupta Antifraudă (DLAF) pentru trei proiecte 
pe fonduri europene derulate în perioada 
mandatului său de director la Casa Corpului 
Didactic. Spun „a fost” pentru că ancheta a 
luat sfârșit, iar DLAF a decis că se înca drea -
ză la fapte de natură penală, motiv pentru 
care dosarul domnului Dumbravă a fost trimis 
către DNA, la Secția de Combatere a Infrac -
țiunilor Asimilate Faptelor de Corupție, în 
baza articolelor 10 și 16 din Legea 61/2011, 
privind organizarea DLAF. 

În rechizitoriu sunt probe referitoare la fal-
sificarea unor semnături, sunt sume care nu 
au mai fost decontate din cauza nerespectării 
procedurilor legale, sunt aceleași firme care 
au câștigat licitațiile etc.  

Doamna Turcan știa că a fost începută 
urmărirea penală la sfârșitul lunii octombrie, 
dar a insistat ca domnul Dumbravă să fie vi-
ceprimar al Sibiului, după ce, înainte, l-a uns 
în funcția de inspector școlar general, deși 
calificativul lui era nesatisfăcător și nu îi 
dădea dreptul să ocupe această funcție, con-
form legii. 

Această anchetă a DNA vine la pachet cu 
descinderea DNA la spitalul județean, unde 
oamenii puși de PNL Sibiu, în speță de 
doamna Turcan, au reușit achiziționarea câ-
torva amărâte de containere cu suma de 
6.000.000 de lei. Vorbim de spitalul județean, 
unde oamenii puși de PNL n-au găsit nici 

timp și nici bani să cumpere o stație de oxi-
gen din primăvară, astfel încât în Sibiu să nu 
mai fi murit și să nu mai moară cu zile oameni 
internați cu COVID sau alte afecțiuni grave. 

Să nu uităm că, după plecarea fostului 
manager și instalarea ilegală a doamnei 
Coldea, a fost modificată organigrama, astfel 
încât Serviciul de Achiziții Publice al spitalului 
să intre în subordinea directă a managerului 
spitalului, pentru ca omul PNL-ului să aibă 
acces direct și neîngrădit la banii publici ai 
spitalului. Iar acest lucru a fost votat, în regim 
de urgență, în Consiliul Județean, de către 
consilierii PNL. 

Se pare că acesta e doar începutul an-
chetei DNA la spital, pentru că sunt date că 
hoțiile sunt uriașe! 

Acesta este PNL Sibiu: o organizație ne -
reformată, cotropită de PDL. Orice vot al si-
bienilor pentru PNL înseamnă trimiterea în 
Parlament a doamnei Turcan și a eternului 
senator Nicolae Neagu, cel care n-a făcut 
aproape nimic în cele trei mandate de parla-
mentar pe care le-a avut până acum. 

Celălalt liberal de frunte care vrea un nou 
mandat în Camera Deputaților, sub aripa 
doamnei Turcan, este Constantin Șovăială, 
(fost președinte UTC în vremea dictatorului 
Ceaușescu) și actual „luptător anticomunist”. 
Așadar, orice vot dat PNL-ului înseamnă tri -
miterea acestor oameni în Parlament pentru 
încă 4 ani de zile. 

Listele de partid sunt alcătuite din oameni. 
Haideți să facem o comparație simplă, între 
listele pentru Senatul României: 

Locul I, la PSD – medicul Cotizo Draia, 
cel care salvează vieți în Urgența Spitalului 
Județean. 

România a depășit pragul de 10.000 de 
morți de COVID. De două săptămâni, județul 
Sibiu este pe primul loc în România, la 
numărul de îmbolnăviri și decese zilnice. 

Am atras atenția conducerii PNL Sibiu, în 
repetate rânduri, atât public, cât și în ședin -
țele Consiliului Județean, că oamenii puși în 
funcții publice și susținuți de ei - Prefectul 
județului, Mircea Crețu, directorul DSP, Ga -
briel Budescu, și managerul Spitalului Clinic 
Județean de Urgență, Liliana Coldea - nu au 
capacitatea managerială de a gestiona valul 
doi de COVID.  

Am arătat că examenul organizat sub tutela 

Consiliului Județean, pentru ocuparea funcției 
de manager, al spitalului a fost fraudat. Am 
contestat organizarea concursului și ne-am 
adresat Ministerului Sănătății. Ministrul Nelu 
Tătaru a trimis la Sibiu Direcția de Control și 
Integritate din cadrul ministerului, care a con-
statat șase nereguli grave. În consecință, mi -
nistrul Tătaru a propus să nu se emită actul 
administrativ de numire în funcție și a solicitat 
demararea unei proceduri noi, legale.  

Doamna Cîmpean a ignorat aceste nele -
galități semnalate de noi și de ministrul PNL 
Tătaru și a semnat dispoziția nr. 127/ 21 mai 
2020 privind numirea doamnei Coldea.  

Locul I, la PNL – Nicolae Neagu – un om 
care nu s-a remarcat cu nimic în cele trei 
mandate de parlamentar. 

Pe 6 decembrie, dragi sibieni, votați o 
echipă nouă, a PSD Sibiu, cu oameni tineri, 
cu cariere solide în spate, care au venit și 

vin cu soluții în beneficiul sibienilor! Prioritatea 
noastră este salvarea vieții sibienilor și asi -
gurarea unui trai mai bun. 

Bogdan Trif, 
Președintele Organizației Județene 

PSD Sibiu
Comandat de Partidul Social Democrat din România - Organizația Județeană Sibiu. Publicat de SEN-TEN MEDIA SRL-D.  
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Mai mult decât atât, atunci când am atras 
atenția că nu a fost achiziționată o nouă stație 
de oxigen, pentru a mări capacitatea vechii 
stații, am fost luați în râs, în ședință de Con-
siliu Județean. Singura preocupare a doam-
nei Cîmpean a fost aceea de a modifica or-
ganigrama, astfel încât Serviciul de Achiziții 
Publice al spitalului să intre în subordinea 
directă a doamnei Liliana Coldea, pentru a 
nu mai fi nicio barieră între banul public și 
doamna Coldea. 

Doamna Cîmpean a ieșit în două conferințe 
de presă, în curtea spitalului județean, îm -
pre ună cu doamna Coldea, mințind public că 
totul este în regulă și că spitalul județean 
este pregătit să facă față valului 2 de Covid, 
ce urma să lovească Sibiul, în toamnă. 

Bineînțeles că realitatea a contrazis-o, din 
păcate, și au murit sibieni cu zile, din cauza 
prostului management și în special din cauza 
faptului că nu au avut acces la oxigen. Și 
aici vorbim despre bolnavi Covid, dar și de 
bolnavi cronici aflați în stare gravă. 

Din cauza prostului management la nivel 
de Comitet Județean pentru Situații de Ur -
gență, prezidat de prefect, a prostului mana -
gement la nivelul DSP și din cauza lipsei 
măsurilor de prevenție la nivel de județ, am 
ajuns, acum, aici: locul I la nivel național la 
numărul de îmbolnăviri și decese, județul 
carantinat, afaceri falimentate.  

Doar când au decedat prea mulți oameni, 
de moartea cărora nu răspunde nimeni, di-
rectorul DSP, managerul Spitalului și subpre-
fectul au fost forțați să demisioneze. De pre-
fect, care este un apropiat al doamnei Turcan 
și care fuge ca un laș din fața presei, nu se 
spune nimic. 

Le-am cerut demisia d-nei Cîmpean și pre-
fectului pentru faptul că nu au luat măsurile 
de prevenție necesare și nu au pregătit spi-
talul, aflat în subordinea Consiliului Județean, 
pentru valul doi de Covid. 

Acum, DSP-ul și spitalul județean sunt con-
duse de militari. Este dovada clară că 
administrația liberală a eșuat pentru că ar-
mata intervine doar în caz de război sau 
dezastru. 

Armata a venit la Spitalul Județean, la pa-
chet cu DNA-ul, care anchetează gravele 
deficiențe de cheltuire a banului public, în 
timpul administrației PNL. 

Dragi sibieni, dumneavoastră vă simțiți în 
siguranță când o vedeți pe doamna Turcan 
dând ordine militarilor, în clădirea Prefecturii? 

Am fost întrebați ce am făcut noi pentru 
sănătatea sibienilor. Am redeschis spitalul 
din Cisnădie, închis de doamna Turcan și 
colegii ei de guvernare PDL-PNL. Toate 
investițiile din Spitalul Județean au fost făcute 
în guvernarea PSD. Am făcut parte din gu-
vernul care a majorat semnificativ salariile 
medicilor și ale personalului medical. Gândiți-
vă câți dintre ei ar mai fi stat, acum în linia I, 
în spitale, cu salariile mizere, tăiate de 
doamna Turcan și colegii ei! 

În 6 decembrie, dragi sibieni, haideți să le 
dăm împreună o lecție celor din PNL, care 
au adus Sibiul în pragul dezastrului!  

Votați echipa PSD pentru Parlamentul 
României! O echipă formată din oameni tineri 
și competenți. Lista PSD pentru Senat este 
deschisă de cunoscutul medic sibian Cotizo 
Draia.

Comandat de Partidul Social Democrat din România - Organizația 
Județeană Sibiu. Publicat de SEN-TEN MEDIA SRL-D.  
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Biblioteca Județeană ASTRA Sibiu, decorată 
cu Medalia Aniversară „Centenarul Marii Uniri”

Managerul Bibliotecii Județene ASTRA 
Sibiu, Silviu BORȘ, a primit în numele ins -
tituției Medalia Aniversară „Centenarul Marii 
Uniri”. Înalta distincție a fost acordată de 
Președintele României, domnul Klaus Iohan-
nis, „în semn de apreciere pentru efortul 
depus în vederea păstrării identității națio -
nale și a răspândirii valorilor culturale româ -
nești, pentru dăruirea cu care s-a implicat în 
organizarea de evenimente dedicate Cente-
narului Marii Uniri” (https://www.presidency.ro 
/ro/media/decrete-si-acte-oficiale). 

Distincția a fost înmânată de către doamna 
Raluca Turcan, vicepremierul României, ală -
turi de care s-au aflat doamna Daniela Cîm-
pean, Președinta Consiliului Județean Sibiu 
și domnul Răzvan Pop, consilier de stat în 
Guvernul României. 

„Primesc cu imensă emoție și bucurie dis -
tincția conferită de Instituția Prezidențială, 
într-un nobil gest care ne onorează pe toți. 
Această medalie reprezintă recunoașterea 
contribuției întregii echipe de bibliotecari 
astriști în păstrarea și valorificarea patrimo-
niului cultural românesc, pe plan local și 
național. Consider că acordarea acestei dis -
tincții ne responsabilizează, în egală mă sură, 
îndemnându-ne să obținem perfor manțe și în 
viitor. Mulțumim pentru înalta apreciere o -
ferită Bibliotecii ASTRA, pentru recu noaș -
terea eforturilor noastre în organizarea și 
de rularea a numeroase proiecte și eveni-
mente dedicate Centenarului Marii Uniri de 
la 1918.”, a declarat Silviu BORȘ, managerul 
Bibliotecii Județene ASTRA Sibiu. 

Instituție emblematică a spațiului cultural 
românesc, și în special al celui transilvănean, 
Biblioteca Județeană ASTRA Sibiu a activat 
constant nu doar în domeniul conservării el-
ementelor de istorie și memorie locală, ci și 
în cel al promovării educației, cunoașterii și 

cercetării. În perioada 2014 – 2019, Bib-
lioteca ASTRA, în colaborare cu alte instituții 
de cultură, a organizat o serie de expoziții 
prilejuite de împlinirea a 100 de ani de la 
desfășurarea Primului Război Mondial și re-
alizarea Marii Uniri de la Alba Iulia, din 1 De-
cembrie 1918:  

•„100 de ani de la Primul Război Mondial 
1914-2014” (expoziție găzduită de Muzeul 
Național Brukenthal, iunie-iulie 2014); 

•„Relații româno-franceze în Primul Război 
Mondial 1916-1918” (expoziție găzduită de 
Muzeul Național Brukenthal, septembrie 
2015); 

•„Caricatură și propagandă militară în 
Primul Război Mondial 1914-1918” (expoziție 
găzduită de Biblioteca Județeană ASTRA 
Sibiu, iulie-august 2016, itinerată la Muzeul 
de Istorie A. Sacerdoţeanu Vâlcea – septem-
brie 2016); 

•„Campaniile Armatei Române în anul 
1917: Mărăști, Mărășești, Oituz” (expoziție 
găzduită de Biblioteca Județeană ASTRA 
Sibiu, octombrie – noiembrie 2017); 

•„Primul Război Mondial. Marea Unire de 
la Alba Iulia din 1 Decembrie 1918” (expoziție 
găzduită de Muzeul Național Brukenthal, 
noiembrie-decembrie 2018); 

•„Participanți din localități sibiene la Marea 
Adunare Națională de la Alba Iulia din 1 De-
cembrie 1918” (expoziție găzduită de Bi -
blioteca Județeană ASTRA Sibiu, decembrie 
2018); 

•„Anul 1919 în colecții sibiene” (expoziție 
găzduită de Biblioteca Județeană ASTRA 
Sibiu, decembrie 2019). 

O mare parte din colecțiile de documente 
cu valoare de patrimoniu ale Bibliotecii 
Județene ASTRA Sibiu au fost valorificate în 
ample volume editoriale. Aceste lucrări 
cuprind reproduceri ale unor documente nu-
meroase și impresionante: materiale icono-

grafice (fotografii și cărți poștale), manus -
crise, foi volante, carte românească veche, 
precum și piese aparținând unor colecții par-
ticulare. Toate albumele au fost realizate în 
cadrul Centrului de Cercetare „Andrei Oțetea” 
al Bibliotecii ASTRA și editate cu sprijinul Ed-
iturilor Armanis și Mega. Parteneri în des -
fășurarea proiectelor și evenimentelor or ga -
nizate de Biblioteca Județeană ASTRA Sibiu, 
cu ocazia manifestărilor prilejuite de Cente-
narul Marii Uniri, au fost: Ministerul Culturii, 
Consiliul Județean Sibiu, Muzeul Național 
Brukenthal, Academia Forțelor Terestre 
“Nicolae Bălcescu” Sibiu, Serviciul Judeţean 
Sibiu. Arhivele Naţionale ale României, Uni-

versitatea „Lucian Blaga” Sibiu, Colegiul 
Național „Octavian Goga” Sibiu, Académie 
de La Rochelle, Muzeul Național al Unirii Alba 
Iulia, Liceul Tehnologic “Ioan Lupas” Săliște, 
Centrul de dialog și cultură Friedrich Teutsch, 
Hermannstädter Zeitung, colecționari partic-
ulari (Nicolae Bulz, Ion Radu Coman, Delia 
Lugojanu, Bianca Karda, Bogdan Andriescu, 
Filaret Mihai Teleman, Maria și Cezar 
Costăchescu, Tiberiu Costăchescu, Alexan-
dru Bârsan). 

„Felicitări Silviu Borș, felicitări întregii 
echipe a Bibliotecii Județene ASTRA.”, a 
scris Daniela Cîmpean pe pagina sa de 
Facebook.

Concurs de fotografie în cadrul proiec-
tului Sibiu – Orașul Bunelor Maniere

Aflat la ediția a IV-a, proiectul Sibiu – Orașul 
Bunelor Maniere, organizat de Asociația 
„SIBIU 1191“, a continuat și în acest an cu 
mai multe activități și evenimente.  

“Sibiul, practicant al manierelor elegante, le 
readuce în atenție pentru cei care le uită sau 
nu le-au cunoscut niciodată. De la îndemnuri 
de a spune <mulțumesc> atunci când este 
cazul și până la mesaje despre politețe în mi-
jloacele de transport în comun sau în alte 
spații publice – aceasta este aria largă pe care 
o acoperă campania“ – spun organizatorii.  

Asociația Sibiu 1191, Primăria Municipiului 
Sibiu și Școala de fotografie IMAGE ART au 
organizat în perioada 01.07 -20.09.2020 con-
cursul de fotografie cu tema „Sibiul Chic“, în 
cadrul proiectului Sibiu – Orașul Bunelor 
Maniere. Peste 30 de fotografi și-au înscris în 
concurs un număr total de 319 fotografii prin 
care au încercat să surprindă frumusețea 
orașului, dragostea faţă de oraş şi modul în 
care acesta este perceput de fiecare artist în 
parte, în fiecare anotimp sau moment al zilei. 

Din cele peste 300 de fotografii au fost se-
lectate cele mai reușite și acestea au făcut 
parte dintr-o expozitie organizată în cadrul 

Bibliotecii Astra în perioada  26 octombrie – 
16 noiembrie 2020. Între cele 61 de fotografii 
expuse am regăsit creații ale unor fotografi 
din Sibiu dar spre bucuria noastră și din afara 
Sibiului.   

În urma jurizării care a avut ca și criterii: 
relevanța fotografiilor în tema trașatp, estetica 
imaginii, compoziția, realizarea tehnică, ine -
ditul abordorii, gradul de noutate în tehnica 
compoziției, expresivitatea imaginilor, au fost 
desemnați 3 câștigători Leu Flavius, Matiu 
Ovidiu și Severin Mirela. Un premiu special a 
fost acordat din partea Asociației Sibiu 1191  
domnului Florin Tintea, răsplătind în acest fel  
perseverența și tenacitatea în invățarea și 
practicarea fotografiei.  

Din toate fotografiile înscrise în concurs au 
fost selectate 12 fotografii şi au fost transpuse 
într-un calendar al proiectului Sibiu – Orașul 
Bunelor Maniere care s-a tiparit in 2.000 ex-
emplare și va fi distribuit, gratuit, în locaţii cu 
vizibilitate maximă din Sibiu. 

Proiectul este cofinanțat de Primăria Mu-
nicipiului Sibiu și susținut de NTT DATA Româ-
nia, Consilo Web, Boromir Sibiu și Ceta Sibiu.
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Modernizarea Sălii Transilvania - un nou 
proiect de impact pentru sibieni

Vicepremierul României, Raluca Turcan, a 
a sigurat administrația județeană de susți ne -
rea sa, de data această pentru un proiect 
care va fi propus spre finanțare Companiei 
Naționale de Investiții. Proiectul este inițiat de 
directorul Sălii Transilvania, Adrian Bibu și 
vom asista, practic, la o modernizare com -
plexă și de proporții a Sălii Transilvania. Pen-
tru acest demers Consiliul Județean Sibiu a 
alocat deja sumele necesare actualizării 
Studiului de Fezabilitate. 

„La 21 de ani de la punerea în funcțiune, 
Sala Transilvania are nevoie de intervenții 
majore, iar ceea ce propune Adrian Bibu pre-
supune obținerea unui număr suplimentar de 
funcțiuni (săli de pregătire), o creștere a nu -
mărului de locuri, o nouă sală, alăturată, fără 
tribune adaptabilă evenimentelor sportive și 
nu numai, o parcare subterană, căi de acces 
moderne direct în zona tribunelor și multe al-
tele. Vom asista, practic, la realizarea unui 
nou edificiu printr-o operațiune de moder -
nizare amplă a celui existent. Am încredere 
că pasiunea pe care echipa Sălii Transilvania 
a pus-o în acest proiect, dar și determinarea 

noastră, a Consiliului Județean Sibiu, de a 
susține parteneriatul cu instituțiile guverna-
mentale, au puterea de a face în câțiva ani 
realizabil acest demers atât de necesar pen-
tru județul Sibiu.”, a spus Daniela Cîmpean, 
președinta Consiliului Județean Sibiu. Un 
studiu inițial de fezabilitate cu privire la acest 
obiectiv a fost deja depus la Compania Na -
țională de Investiții, însă Sala Transilvania și 
Consiliul Județean Sibiu sunt în faza de ac-
tualizare a documentului cu toate noile 
funcțiuni. 

„Am primit, în numele echipei Sălii Transil-
vania, încurajările vicepremierului României, 
Raluca Turcan și ale președintei Consiliului 
Județean Sibiu, Daniela Cîmpean în legătură 
cu proiectul de modernizare și extindere a 
Sălii Transilvania. Trebuie să recunosc că toți 
colegii mei și colaboratorii noștri au lucrat 
mult la acest demers, plecat de la ideea că 
Sibiul merită condițiile cele mai bune pentru 
sport. Sunt peste 20 de ani de la construcția 
Salii Transilvania și este limpede că schim -
bările majore nu se pot obține decât prin 
intervenții majore. Studiul de fezabilitate inițial 

Medalii în Cupa României pentru 
karatiștii Liceului Teoretic Axente 
Sever de la Ippon Mediaș

Sibiul are nevoie de spații de competiții, de săli de 
pregătire, în general de acest tip de infrastructură. La 
inițiativa lui Adrian Bibu (directorul Sălii Transilvania) și 
cu susținerea Danielei Cîmpean (președinta Consiliului 
Județean Sibiu), Sala Transilvania va avea săli de 
pregătire, o creștere a numărului de locuri, o nouă sală, 
alăturată, fără tribune, adaptabilă evenimentelor sportive 
și nu numai, o parcare subterană, căi de acces moderne 
direct în zona tribunelor, practic va beneficia de o 
adevărată refacere.

Sala sportivă a Școlii gimnaziale numărul 
5 din municipiul Mediaș a găzduit Cupa 
României la Karate WUKF. Competiția a fost 
organizată de Clubul Sportiv Ippon Mediaș în 
colaborare cu Federația Română de Karate 
WUKF. Cupa României a reunit aproape 250 
de sportivi pe toate categoriile de vârstă, de 
la cluburi din toată țara. 

Medalii în Cupa României pentru karatiștii 
Liceului Teoretic Axente Sever de la Ippon 
MediașO parte dintre acești 250 de sportivi 
provin de la clubul Ippon Mediaș și sunt 
pregătiți de antrenorii Dora Maria Hanga și 
Doru Țichindelean. 5 dintre karatiștii clubului 
Ippon sunt elevi ai Liceului Teoretic Axente 
Sever și au concurat pe parchetul sălii 
sportive a Școlii gimnaziale numărul 5. Este 
vorba de gemenii Andrei și Mihai Toma din 
clasa a X-a filologie intensiv Engleză, de Paul 
Krauss din clasa a X-a Matematică Infor -
matică, de Samira Armenean din clasa a X-
a Științele Naturii intensiv Engleză și de Iulia 
Ivan din clasa a XI-a Științele Naturii intensiv 
Engleză.Medalii în Cupa României pentru 

karatiștii Liceului Teoretic Axente Sever de 
la Ippon Mediaș.  

Axentiștii clubului Ippon au obținut o serie 
de rezultate remarcabile la actuala ediție a 
Cupei României la Karate WUKF. Astfel, Paul 
Krauss a incheiat com petiția pe locul al doilea 
la kata băieți, categoria 16-17 ani. La aceiași 
categorie de 16-17 ani Iulia Ivan a obținut 
locul I la kata fete, respectiv poziția a doua 
la kumite fete. Remarcăm și perfor manța 
Samirei Armenean, care s-a clasat pe locul 
al doilea la kata fete, la categoria 14-15 ani. 
Samira a devenit in urmă cu două săp tămâni 
posesoarea centurii negre in domeniul artelor 
marțiale, ea fiind legitimată de mai bine de 
11 ani la clubul Ippon Mediaș.  

„Îi felicităm pe sportivii axen tiști care s-au 
dedicat acestui sport pe care îl practică în 
cadrul clubului Ippon Mediaș, precum și pe 
antrenorii lor. Îi felicităm pentru faptul că re -
prezintă cu cinste și onoare mu ni cipiul Me -
diaș și le dorim în continuare cât mai multe 
succese.”, transmit reprezentanții li ceului me -
dieșean.

Șahiștii Liceului Teoretic  
Axente Sever din Mediaș, 
„ageri” la Cupa Ager

Cupa AGER s-a desfășurat recent, în sis-
tem online, și s-a adresat atât elevilor de 
liceu cât și celor din învățământul gimnazial, 
respectiv primar. În afara unor nume deja 
con sacrate în domeniul șahului, precum 
Timeea Suciu din clasa a XII-a Filologie in-
tensiv Engleză sau Andreea Armean din 
clasa a XI-a Științele Naturii intensiv Engleză, 
și-au făcut simțită prezența și elevi din 
clasele a IX-a și a X-a. 

La nivel liceal au luat startul 6 axentiști și o 
elevă a Liceului Teoretic Stephan Ludwig 
Roth. Nicoleta Ban din clasa a IX-a Filologie 
intensiv Engleză a obținut primul punct în ac-
tivitatea șahistă și se anunță una dintre 
elevele de perspectivă  în domeniul sportului 
minții, atât pentru liceul nostru cât și pentru 
municipiul Mediaș. 

Timeea Suciu din clasa a XII-a Filologie in-
tensiv Engleză și-a trecut în palmares două 
victorii, iar alte două axentiste s-au aflat la 
egalitate, fiecare cu câte 4 victorii. Este vorba 
de Andreea Armean din clasa a XI-a Științele 
Naturii intensiv Engleză și de Antonia Andrei 
din clasa a X-a Matematică Informatică. Cel 
mai bun parcurs l-a avut Denis Stoica din 
clasa a X-a Matematică Informatică, acesta 
reușind să se impună în toate cele 6 partide 
disputate. 

„Îi felicităm pe toți participanții la Cupa 
AGER și le dorim să demonstreze in viața de 
zi cu zi faptul că <<Şahul este totul: artă, 
ştiinţă şi sport>> (Anatoli Karpov) sau mai pe 
scurt <<Şahul este viaţă>> (Bobby Fischer)”, 
transmit reprezentanții Liceului Teoretic A -
xente Sever din Mediaș.

pentru modernizare a fost depus la Compa-
nia Națională de Investiții. Acum suntem in 
faza de a actualiza acest studiu prin inclu -
derea de elemente suplimentare. Doam na 
pre ședintă Daniela Cîmpean ne-a sus ți nut și 
avem alocate sumele necesare ac tua lizării. 
Practic, ne dorim obținerea unui număr su-
plimentar de funcțiuni (săli de pregatire pentru 

diferite sporturi), creșterea numărului de lo -
curi, o nouă sală, alăturată, fără tribune a -
daptabilă evenimentelor sportive și nu numai, 
o parcare subterană,căi de acces moderne 
direct in zona tribunelor, dar si alte schimbări. 
De îndată ce documentatia va fi completa, o 
vom prezenta public în detaliu.”, a menționat 
Adrian Bibu, directorul Sălii Transilvania.
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